
 
DEBATMØDE onsdag den 6. juni 2012 kl. 
14.00 -  

 Nuværende uddannelser 

 Planlagte uddannelser 

 Nye uddannelser 

 Turnus akkreditering 

 Eksaminer. 

 

Henrik Brohus gav et overblik over skolens samt studienævnets uddannelser, studerende, akkreditering 

mm. 

Nye uddannelser under M-sn: 

 CST i forretningsinnovation (CIP) 

 civilingeniør i materialeteknologi (Jan Schjødt) 

Disse to uddannelser er ved at blive akkrediteret. 

HB orienterede om, hvordan nye uddannelser bliver akkrediteret. Lea sender HB’s slides rundt. 

I forbindelse med nye uddannelser blev fordeling af ressourcer diskuteret – fordeling mellem School, 

institutter og studienævn. Ansvarsfordeling mellem skole, studienævn, institutter og fagmiljøer. 

Aftagerpanel er rigtig vigtigt, det er vigtig at afsætningsmuligheder undersøges inden nye uddannelser 

sættes i søen.  

Turnusakkreditering:  

E2013 

GBE (bachelor) 

VS 

VIL 

E2014: 

Produkton (cand.scient.tech.) 

VT 

E2016: 

DMS 

EMSD 



Maskin og produktion 

Materials Science 

SES vil være behjælpelig med materiale om procedure mm. 

Akkreditering af nye uddannelser: Skolen betaler 100 timer, det samme gør fakultetet. 

Ved akkreditering af eksisterende uddanneler betaler skolen 50 timer. 

Nuværende uddannelser 
Alle studerende er indskrevet på de nye studieordninger. Nu skal der tages stilling til om der er grundlag for 

en revision. 

Kim Bohn: efterspurgte, hvornår uddannelser er bæredygtige. HB svarede at skolen reducerer timer som 

rekvireres, mere samlæsning osv. hvilket gøre at selv uddannelser med 1-3 studerende kan løbe rundt. 

Man vil gerne at de gamle uddannelser bibeholdes. For at et kursus løber rundt skal der være 35 studerende 

på holdet.  

Stig: ønsker debat i studienævnet om vores GBE uddannelse trækker over i en samfundsvidenskabelig 

retning, mangler produktionsdelen. Om der er huller i vores nuværende uddannelser. 

Martin: Studienævnet skal sørge for at uddannelserne kvalitetssikres. Martin spørger om studienævnet 

diskuterer, om vi har de uddannelser, der efterspørges i industrien. 

Charles: Urimeligt at give studienævnet det ansvar. Hvilke uddannelser vi har brug foregår i ”DAME”. AAU 

er in sync med hvad vore kunder ønsker. Og GBE uddannelsen er ikke samfundsvidenskabelig, men har en 

anden ingeniørfaglighed. 

Stig: Vigtig at debatten om uddannelsesporteføjlen foregår i studienævnet. 

Torben O: Mangler debat om, hvad vi gør med uddannelser som ønskes af industrien men ikke af 

studerende, om de uddannelser skal nedlægges eller om industrien skal ind og støtte uddannelserne- 

Henrik: Det er oplagt at både skole, studienævn og institutter involveres i uddannelser, 

Esben: Svært at tiltrække studerende til de klassiske ingeniøruddannelser med alle de nye uddannelser som 

udbydes.  

Martin: Der skal findes ud af, hvad det er for en profil uddannelserne skal have og sammen med industrien 

sætter nogle mål. 

KIM: Mangler noget faktuelt om vores uddannelser. Man skal måske tænke nyt, der er mangler ved både 

GBE- og MP-uddannelserne. 

HB: Støtter Kim, mangler statistik, det kan skolen være behjælpelig med. Evt. designe en uddannelse, men 

der skal være vilje fra faggrupperne til at deltage. 



KEPLER: Pålagt arbejdsbyrde at tænke nyt, det eneste som sker, er, at uddannelserne udvandes.  

Rikke: Studienævnet laver en fortælling omkring vores uddannelser. Der skal tænkes nyt, flere muligheder, 

det er svært som gymnasieelev at vælge mellem MP og GBE, to vidt forskellige uddannelser. Samarbejde 

mellem institutter og studienævn, i stedet for skyttegravskrig. 

CHARLES: Støtter op om Kim og Rikke. Finde en anden måde af se ingeniørfagligheden på og sælge 

uddannelserne.  

KIM: Se efter nye distributionskanaler. Fastholde basale uddannelser i nye klæder.  

Kepler: Diskussion om hvad der kan undværes, hvis vi samsætter uddannelserne (bachelorudannelserne).  

Kim: Sikre at der er det fornødne grundlag i bacheloruddannelserne, således de kan specialisere sig i 

kandidatuddannelserne.  

RIKKE: Kan godt tænke bredde og dybde i uddannelserne. 

CHARLES: Masterstuderende tilknyttes forskergrupperne, for at få et dybt specialiseret forløb (DtU). 

KIM: Uddannelserne skal totaloptimeres. 

Det blev besluttet at der skulle nedsættes et udvalg som skulle kigge på vores eksisterende 

bacheloruddannelser: HB aftaler med JHA samt Charles og Martin hvem der skal involveres i sådant et 

udvalg. 

Planlagte uddannelser 
 Der er CST i forretningsinnovation (CIP) 

 civilingeniør i materialeteknologi (Jan Schjødt) 

Nye uddannelser 
Rikke efterspørger om der ikke en bachelor på vej i Kbh. Henrik indkalder til møde om ny 

bacheloruddannelse efter sommerferien. HB aftaler med Martin og Charles hvem der skal indkaldes.  

Rikke efterspørger studienævnets rolle. 

Eksaminer: 
Der er gruppeeksaminer på vej.  

Henrik: Har indtryk af at gruppeeksaminerne bliver fra F2013. Der bliver lavet beskrivelser for både 

studerende og undervisere. Evt. diskussion/undervisning i gruppeeksaminer på institutniveau.  


